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Õpingud Euroopas 
sundisid Canbin Qid 
võtma uue nime.

Üüõpitasesindus tähistab Birgit Vaineri võitu
O m avalitsuse v a li
m ised ü lek aa lu ka lt 
võitnud Birgit Valnerile 
kinkis roosid eesreas 
vasakul seisev Eesti 
Üliõpilaskondade Liidu 
juhatuse esimees Birgit 
Lao.

Loe lk. 3

EBS magistridiptomeid rohkem väija ei anna

10. oktoobril omistati Eesti Loto juhatuse Salu sai EBSis kraadi teist korda 1994.
esimehele Monika Salule doktorikraad, aas ta l lõ p e tas  ta rah v u sv ah e lise
mis oli esimene välja antud kutsedoktori ärijuhtimise magistrantuuri,
kraad EBSis ja Eesti erakõrgkoolides ------------
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Et hüppeliselt suurendada magistri
kraadiga lõpetanute arvu ning viia 
magistriõppe MBA õppekava kooskõlla 
Eesti Vabariigi haldusseadustikuga, 
otsustas EBS 2001/2002 õppeaastast 
d ip lo m it G raduate  D ip lom a o f 
International Business rohkem mitte 
välja anda.
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Prof. Allan sõlmis 
EBSiga lepingu 

üheks semestriks.
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Birgit Vainer, Roman 
Reiner-Latõshev ja 
Oliver Vainola 
kavatsevad
tegutseda

efektiivselt.

Rebaste 
vanne 
päästab 

eksma- 
tist.
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E B S is  toimus 
sotsiaaipoiiitika 

seminar

EBS korraldas koostöös Friedrich Naumanni 
Fondi ja Reformierakonnaga 11. oktoobril 
seminari "Liberaalse sotsiaalpoliitika 
kontseptsioonid tänapäeval,"
Seminari raames toimus Friedrich August 
von Hayeki raamatu "The Road to Serfdom" 
eestikeelse väljaande esitlus. Raamatu tõlkis 
Hardo Pajula.
Ettekannetega esinesid Gerhart Raichle 
Friedrich Naumanni Fondist, Joachim 
Mitschke Frankfurti ülikoolist ja Tallinna 
abilinnapea Andres Tsahkna. 
Sotsiaalpoliitika väljakutsed ja perspektiivid 
tänapäeva Eestis võttis kokku ümarlaud, kus 
lisaks esinejatele osalesid Ruta Kruuda 
Praxis Poliitikauuringute Keskusest, Mart 
Einasto Tartu Ülikooli Kliinikumist, Toomas 
Vilosius ja Maqu Lauristin.

Käib debatisari 
ühiskonnas 

aktuaaisetei teemadei

Res Publica noorteühendus RP Juventus 
korraldab sel sügisel kuueosalise avaliku 
loengu- ja debatisaija, mis toimub kolmes 
erinevas Tallinna kõrgkoolis.
Koolideks on EBS, Tallinna Tehnikaülikool 
ning Tallinna Pedagoogikaülikool, igaühes 
toimub kaks üritust. Käsitletakse erinevaid 
teemasid alates erastamisest ja lõpetades 
HIV-viiruse ning AIDSiga.
Debattide alguses esitavad kaks esinejat oma 
seisukohad ning seejärel algab diskussioon, 
kuhu haaratakse kaasa ka publik.
Sari algas neljapäeval, 18. oktoobril TTÜ-s, 
jätkub 25. oktoobril TPÜ-s ning jõuab EBSi 
1. novembril. Järgnevad üritused toimuvad 
8. n o v em b ril TTÜ K op lis  asuvas 
m a j a n d u s t e a d u s k o n n a  h o o n e s ,  
15. novembril taas EBSis ning ürituste sari 
lõpeb 22. novembril TPÜs..

EB S  Grupp kasvas 
kuueiiikmeiiseks

Doktoritoö kaitsmine on tõeiine inimvõimete prooviiepanek
E esf; Z of#  AfpM/A#

K a i t s e s i t e  d o k t o r i t ö ö d  t e e m a l  
"Sotsiaalkaitse Eestis". MiHest tulenes 
selline teemavalik?
Olen elanud ja kasvanud suures peres - mül on 
kaks venda ja õde - ja nüüd olen ise kolme 
t ü t r e  e m a . T ö ö t a s i n  õ p e t a j a n a

üldhariduskoolis ja  hiljem  V ähiliidu 
tegevjuhina, vastutasin linna sotsiaal- ja 
haridusküsimuste eest. Kõik see keskkond ja 
senised lahendused panid mind mõtlema, kas 
saab paremini ja  efektiivsemalt Eesti 
sotsiaalküsimusi lahendada. Ja nii ma 
hakkasingi uurima teiste riikide kogemusi, 
Eesti vastavat kogemust läbi ajaloo.
Kuidas olete enda jaoks lahti mõtestanud 
kaks tä ie s t i er in eva t v a ld k o n d a -  
saneerimine ja sotsiaalkaitse? Millised on 
efektiivse juhtimise ja sotsiaalkaitse 
seosed?
Majandus, sealhulgas saneerimine kui üks 
võimalik tegevus ja  sotsiaalkaitse on 
omavahel väga tihedas seoses ja see oligi 
minu uurimuse üks peamisi argumente. Raha 
sotsiaalkaitse süsteemi jaoks saab tekkida ja 
tekib ainult majandussektorist, mistõttu 
sotsiaalkaitse süsteem areneb ja täiustub 
ainult sedavõrd, kuivõrd areneb ja rikastub 
riigi majandus.
Juht tegutseb efektiivselt, kui ta mõistab

nende kahe valdkonna seost ja vastastikust 
mõju. Juht peab alati tegema valikuid. Kui 
ettevõte valib, kas lõpetada tegevus ja muuta 
töötuteks kogu kollektiiv või saneerimise 
kaudu koondada vaid osa töötajaid, siis on 
hum aansem  ja  
m a jan d u s lik u lt 
e f e k t i i v s e m  
valida teine tee.
Koondatavaid ei 
s a a  j ä t t a  
t ä h e l e p a n u t a
kummalgi juhul - peale seadustest tuleneva 
pakub efektiivne juht võimalusel ümberõpet, 
abi uue töökoha leidmisel ja kindlasti ka 
moraalset tuge.
N agu  so ts ia a lk a its e  sü steem  vajab  
finantseerimiseks majandusarengut, nii ei saa 
m a ja n d u s  a re n e d a  ilm a  m õ is t l ik u  
sotsiaalkaitseta. Töötajad, kellest juht hoolib 
rohkem  kui vaid  k a p ita lis t, teevad  
efektiivsemat tööd - see ongi efektiivne 
juhtimine.
Mida doktoritöö kirjutamine ja kaitsmine 
Teile kui professionaalsele juhile andis?
Töö kiijutamine andis väga hea võimaluse 
silmaringi ja teadmistepagasit arendada ja 
laiendada ning unikaalse võimaluse viibida 
kõrgakadeem ilises ringkonnas, õppida 
teadlastelt, suure elukogemuse ja teadmistega 
inimestelt. Läbi sellise protsessi väärtustus 
m inu jaoks teaduse jõud  lahenduste 
leidmiseks igapäevatöös.
Kaitsmine ja sellele eelnev aasta oli aga 
tõeline inimvõimete prooviiepanek, sest 
protsess tuli läbida paralleelselt pere ja 
juhitava ettevõtte eest hoolt kandes. 
Doktorantuur ja  kaitsmisprotsess andsid 
kinnitust sellest, kuivõrd suudan enda aega 
erinevate tähtsate teemade vahel efektiivselt 
jagada, kui palju meeskondi juhtida, millisel 
hulgal teadmisi omandada ja rakendada ning 
mis tasemel pinget taluda.
Mis oli teadustöö kirjutamisel kõige 
raskem?
Raskeim oli pideva akadeemilise keskkonna 
puudumine ning enese ümberlülitamine 
teaduse lainelt pere ja/või ettevõtluse lainele. 
Kindlasti on tööd kergem kihutada ülikoolis 
töötavatel inimestel. Samuti oli raske ka meie 
ametkondade pinnapealne suhtumine.
Olete üks Eesti tuntumaid naisjuhte ning 
kolm e lapse ema. K uidas on Teil 
õnnestunud edukalt toime tulla nii töö, 
õpingute kui laste kasvatamisega?

Olen toime tulnud ainult tänu oma pere ja 
sõprade moraalsele ning tegusale toele. 
Vähetähtis pole kindlasti ka see, et õpetasin 
om a la p se d  ju b a  m aast m a d a la s t 
iseseisvateks. See oli nagu hea meeskonna

JUST FINIS ON SEE, MIS KROONIB 
TEHTUD TÖÖ.

Monika Salu, DBA

loomine ettevõttesse - meeskonna, keda saab 
usaldada ja kellel on ka isiklikku initsiatiivi. 
Loomulikult tuleb ise tahta ja soovida elus 
midagi korda saata.
Olete EBSi vilistlaskonverentsil öelnud, et 
aegade algusest saadik on tegelikult naised 
juhtinud. Kas sellel, et doktoritöö EBSis 
ning erakõrgkoolides tervikuna kaitses 
esim esena naine, on Teie arvates 
sümboolne tähendus?
Ma ei julgeks seda - vähemalt mitte veel - 
sümboolseks pidada. Arvan, et see oli juhus. 
Sümboolseks saab pidada seda siis, kui 
tõepoolest lähiaastatel enamus doktorikraadi 
kaitsjatest oleksid naised. Elame näeme!
D o k to ritöö d  k a its te s  ei p a istn u d  
karvavõrdki välja, et Te närveeriks. Milles 
peitub Teie enesekindluse ja rahu saladus?
Tuleb uskuda iseendasse kui tead, et oled 
andnud endast parima ja kõik, ka tehnilised 
nüansid seitse korda üle kontrollinud, kui 
oled saanud hommikul hulga toetavaid 
sõnumeid, siis võib suhteliselt rahulik olla. 
Kuid seda, et ma ei oleks seäl närveerinud, ei 
saa päris tõena võtta. Ütleme, et ma 
närveerisin seesmiselt. Arvan, et nii suure ja 
vastusrikka etteaste juures ei saa keegi külma 
kõhuga olla, sest pinge on ikkagi väga suur.
Mida soovitate EBSi üliõpilastele ja 
magistrandidele, tulevastele ja praegustele 
juhtidele?
Nii õppimise ja õppijate kui juhtimise ja 
juhtijate jaoks on kõige olulisem ÕPPIDA!!! 
Ja mitte kunagi jätta pooleli alustatut, sest just 
finiš on see, mis kroonib tehtud töö ning 
protsess ise annab teadmised, kogemused. 
Teadmised ja kogemused on ainuke rikkus, 
mis teeb meid tõeliselt rikkaks ja mida keegi 
meilt varastada ei saa!

Küsitles Anne Oja

Hariduskontsemi EBS Gruppi kuuluvale 
ülikoolile, gümnaasiumile, juhtimiskoolituse 
keskusele, arengufondile ning trüki- ja 
kiijastusteenuseid pakkuvale EBS Prindile 
lisandus keskkooliõpilastele mõeldud 
suhtlemisoskuste kool.
EBS Suhtlemisoskuste kooli eesmärk on 
arendada keskkooliõpilaste emotsionaalset 
intellekti ning suhtlemisoskust. Kooli 
direktor on Maije Habakuk.
Lisainfo; http://suhtluskool.ebs.ee

Tehnika vedas ait
O ilC lu b i k o r ra ld a tu d  ig a -a a s ta n e  
sissejuhatav pidu Welcome Party, mis 
seekord toimus Decoltes, jäi tehnilistel 
põhjustel meelelahutusprogrammita.
Paljud arvukatest kohalolnutest pidasid 
üritust läbi aastate halvimaks peoks, kus 
nende sõnul tõesti mitte kui midagi ei 
toimunud. Pettunud oldi ka muusikavalikus. Bico-Leks Kindlustuse juhatuse liikme ja ametliku oponendi Georg Männiku sõnavõtt lisab Monika Salule 

enesekindlust.

http://suhtluskool.ebs.ee
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Magistrandid ja EBSi juhtkond peavad
<a ** * * *iab<raak!m<s<

Magistrande tabas augustis ebameeldiva 
üllatusena EBSi juhtkonna otsus lisada 
magistritöö tasu kolmanda ja neljanda 
semestri õppemaksule. Samuti selgus, et 
sellel õppeaastal EBS magistridiplomeid 
enam välja ei anna.
"Teie põlvkond ei vea ilma magistrikraadita 
pensionini välja," manitses 2001 kevadel 
magistritööd kiljutama EBSi president Madis 
Habakuk. Et magistritöödega on lugu räbal, 
n ä ita b  a a s ta te l  1 9 9 3 -20 0 1  E B S is 
magistrikraadi saanute nimekiri: seal on 
vähem kui sada inimest.
E nne seda sü g is t m ag is tr iõ p in g u id  
alustanutele lubas EBS õppuri ja kooli vahel 
sõlmitud lepingus peale kaheaastase õppe 
läbimist ning vajalike punktide kogumist 
diplomit (GraJnafe D%?/o7M<2 o/*VHferKef/ona/

E h k k i  d ip lo m  p o le  
magistriharidust tõendav dokument, Eesti 
tööturg seda arvestab.
Magistrikraadi omandamist võis kaheaastase 
loenguskäimise järel lükata edasi kuni viis 
aastat. Enamus magistrande otsustaski töö 
kiijutamist kas edasi lükata või üldse mitte 
ette võtta.
Magistrandide sõnul pole saladus, et diplom 
kujutas endast õppima asumise tähtsaimat 
põhjust. Samas tõi just magistrikraadiga 
lõpetanute vähene osakaal kaasa EBSi MBA 
õppekava tin g im is i ak red itee rim ise  
rahvusvahelise õppekavade akrediteerimis- 
komisjoni poolt.
Magistrandid nurisevad, sest õppemaksule 
lisatav magistritöö tasu tõstis selle semestri

Tudengiiehe kujundaja aitas kinni nabidarattavarga
EBS Prindis töötanud Tudengilehe 
kujundaja Peeter Kondratjevi 
kiired jalad said ühele parklas 
lõ ik e ta n g id e g a  a sk e ld a n u d  
narkarile saatuslikuks. Tumedasse 
jakki ning nokkmütsi rõivastatud 
noormees püüti kinni ning anti üle 
politseile.
Peeter ei taha, et temast kujutatakse ja 
ütleb: "Miks minust?! Kirjutage 
parem kassist, et keegi võtaks ta 
omale ja loom saaks lõpuks kodu!" 
Lugu ise oli aga järgmine. Augusti 
viimastel päevadel kinnitas üks 
noormees kollase raamiga jalgratta 
EBS Prindi ukse ees kasvava puu 
külge. Veidi aja pärast möödusid 
rattast EBS Prindis töötavad naised ja 
märkasid, et mingi kahtlane tüüp näeb 
rattaluku kallal tangidega vaeva. Ise 
olevat vene keeles hõiganud, et 
murdis oma võtme lukuauku ning 
palunud abi. Tema kaaslane seisis aga 
eemal ja pidas vahti.
Jutt katkisest võtmest tundus väga 
imelik ning naised ruttasid abi järele. 
Niipea, kui Peeter õue jõudis, jättis 
varganägu ratta kus seda ja teist ning 
andis jalgadele valu. Peeter jõudis 
noormehele järele alles naabermaja 
ees, kus varga liikumist tõkestasid 
vastutulijad. Peetrile tangihoopi 
näkku sihtinud päti käed väänati

seljataha ning ta toodi EBSi hoovi 
politseid ootama.
Pealtnägijad soovitasid kurinahk 
jalgupidi kooli räästa külge 
riputada, et tema kaaslased EBSi 
parklast kaarega ringi käiks. 
K ü l la p  m õ ju v a d  a g a  ka  
kinnipüüdjate julgus ning aktiivne 
tegutsemine.
Politsei kahtlustab rattavarguses 
vastutusele võetud noormeest ka 
v a ra se m a te s  EB Si p a rk la s  
toim unud rüüstam istes ning 
arvutite kadumises Juhtim is
koolituse Keskusest.
Kuidas saad end varaste eest kaitsta:
* Võta loengute aj aks makipaneel 

ning isiklikud asjad autost kaasa
* Auto juurest lahkudes lukusta 

uksed
+ Andes üleriided garderoobi, 

tühjenda taskud võtmetest ja 
rahast

* Ära jäta oma mappi, kotti ning 
õppemateijale aknalaudadele 
ning koridoridesse vedelema

w Sööklas, kohvikus, arvuti
klassides ja lugemissaalis hoia 
käekotil, mobiilil ja rahataskul 
silm peäl

Kadri Lindpere

Selle diplomi omanik peab selleks, et 
leida aega magistritöö kirjutamiseks, 
vahetama töökohta.

'wwnwnü....
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oluliselt planeeritud väljaminekuid. Samuti 
toob magistritöö tasu ettemaksmine rahalist 
kahju neile, kes igapäevase juhtivtöö kõrvalt 
magistritööd kirjutada ei jõua.
Kuna magistrandide ja  kooli juhtkonna 
läbirääkimised pole lõppenud, olid osapooled 
Tudengilehele kommentaaride andmisega 
kitsid.

Andres Hurt

EB S  sai 
rahvusvaheiise 
akrediteeringu

EBS sai esimese Balti riikide ärikoolina 
rahvusvahelise CEEMANi akrediteeringu, 
mis võimaldab Eesti hariduse eksporti, 
suurendab üliõpilasvahetust ning avardab 
õppejõudude koolitus-ja õpetamisvõimalusi 
Euroopa juhtivates ülikoolides. 
Rahvusvaheline akrediteerimine on pikk ja 
rangelt reguleeritud protsess, kus hinnatakse 
ülikooli õppetöö kvaliteeti, õppejõudude 
kvalifikatsiooni, õppetöö tingim usi, 
raamatukogu, rahvusvahelisi suhteid ja 
koostööd ärimaailmaga.
Lisaks EBSile on CEEMANi akrediteeringu 
saanud kolm Ida-Euroopa ülikooli: Bled 
School o f M anagem ent Sloveenias, 
Kozminsky Academy of Enterpreneurship 
and Management Poolas ja  International 
Management Institute of Sankt Petersburg 
Venemaal.
CEEMANi eesmärk on tugevdada äri- ja 
juhtimisalast kõrgharidust Euroopas, tema 
liikmeskonda kuulub 150 äriharidust andvat 
ülikooli 41 riigist.

Omavaiitsuse 
vatimised võitis 
karjäärikeskuse 

juhataja

S e lle k s  õ p p e a a s ta k s  v a lis  EB Si 
Ü liõ p ila se s in d u se  k oo so lek  uueks 
Ü liõ p ilaso m av a litsu se  p residend iks 
praeguse kaqäärikeskuse juhataja Birgit 
Valneri, kelle m eeskonda kuuluvad 
asepresidentidena Roman Reiner-Latõshev 
j a Oliver Vainola.
"Kui magistrandidel on kooliga sõlmitud 
lepingus magistridiplomit lubatud, siis nad 
peavad selle saama," kinnitas Vainer. 
Valimistel edestas Birgit Valneri meeskond 
endise omavalitsuse asepresidendi Inna 
Roosi meeskonda ülekaalukalt.
Birgit Valneri prioriteedid on tudengite 
a k tiiv su se  tõ stm ine , ee tik a , EBSi 
tudengkonna ühtse identiteedi loomine ja 
koolipersonali ning tudengite vahelised 
suhted.
Valimisvõitluses lubadusi andes ütles 
Vainer, et ta uue ametikohaga kaasneva 
õ p p e m a k su so o d u s tu se  n in g  k o o li 
juhtkonnas tudengite huvide esindamise 
vahel eetilist konflikti ei näe.
E n d a  p u u d u s i is e lo o m u s ta s  uus 
omavalitsuse juht sõnadega: "Olen nõudlik, 
aga laisk".

Kutsemagistri 
kraadiõpe arvestab 

täiendkooiituse 
ainepunkte

EBSi Juhtimiskoolituse Keskuse aastasel 
täienduskursusel osalejad saavad auditoorse 
ja iseseisva töö eest kogutud ainepunktid üle 
kanda magistriõppesse.
Praegu käivad tippjuhi, finantsjuhi, 
müügijuhi ning inimressursi juhtimise 
arenguprogrammid, algamas on ekspordijuhi 
ja turundusjuhi programmid.
Keskuse juhataja Jan Andersoo ütleb, et 
arenguprogrammid rikastavad akadeemilist 
magistriõpet praktilise lähenemisega.
EBS Juhtimiskoolituse Keskuse käive oli 
eelmisel aastal üle 9 miljoni krooni ja kasum 
ligi 1 miljon krooni.



Mike Aüan: marketing poie teadus, vaid kunst

Prof. Allani leping EBS-iga on 
sõlmitud üheks semestriks, mille 
k e s t e l  ta  õ p e t a b  a in e id  
I n t e r n a t io n a l  M a r k e t in g ,  
M ark etin g  ja  In tern a tio n a l  
Business.

Novembris esineb prof. Allan 
ettekandega EBSi sem inaril 
'Brand Estonia'.
Vt. ka M. Allan 'Marketing in 
Todays Changing World' EBS-i 
Õpejõudude Infolehes.

Külalisprofessor Mike Allan, kuidas Te 
Eesti leidsite? Või ieidis Eesti Teid?
Üks mu sõber, kes õpetab Euroopas, tunneb 
Madist [EBS-i prorektorit Madis Lepikut]. 
Küsisin temalt, kas ta teab mõnd ülikooli, mis 
otsib külalisõppejõudu. Tema mainis EBSi, 
kihutasin taotluse ja siin ma nüüd olen.
Kui paiju Te eeinevait Eestist teadsite?
Mitte eriti palju. Olin veidi Eesti kohta 
lugenud ja ka mu sõber, kes oli Eestis käinud, 
jutustas mulle üht-teist.
Te õpetate marketingi magistrandidele? 
M arketingi ja  rahvusvahelist äri. Nii 
magistriõppe rühmale kui ka bakalaureuse
õppe rühmadele - kokku viiele rühmale. 
Marketing on mu põhiaine, kuid olles olnud 
praktilises äris tegev nii USA-s kui 
Austraalias, tunnen omavat kindlat alust ka 
rahvusvahelise äri alal.
Ja miks Te enam äriga ei tegele? Miks 
õppejõukarjäär?
Ma jäin pensionile ja otsisin vaheldust. 
Õpetamine sobib mulle hästi.
Miks marketing üldse on tähtis?
Mitu tundi mül aega on, et sellele vastata? 
(naerab, hõikab kolleegile:) Miks marketing 
on tähtis?
Tahtsin küsida, et mille poolest marketing 
on tähtis õppeainena?
Sest pole võimalik teha äri, ilma teadmata 
midagi turundusest ja sellega seonduvast. Äri 
juhtimine on otsuste vastu võtmine, iga päev. 
Ilma igakülgsete teadmisteta pole võimalik 
õigeid otsuseid vastu võtta.
Kas m arketingi võib käsitleda kui 
teadusharu?
Kindlasti mitte. M arketing on kunst. 
Marketingis ei anna kaks pluss kaks kunagi 
üht ja sama vastust. Toyota, Opel, Volvo - kõik 
need on autod, kuid nende marketing on 
totaalselt erinev.

Kas Teil tekib Eestis õpetades ka tunnet, et 
mõnd osa programmist pole Te pädev 
rääkima, kuna ei tunne meie majandust, 
kultuuritausta ja muud või on marketing 
igas riigis üks j a sama?
Põhialused ja  teooria on kõikjal sama. 
Eksisteerivad erinevad kaubad ja erinevad 
vajadused. Üldised turundusreeglid kehtivad 
kõikjal eeldusel, et on erinevaid kaupu, mille 
vahel valida. Marketing on valikute tegemise 
mõjutamine.
Mida arvate väitest, et marketing on 
inimestega manipuleerimine?
Mõned nimetavad seda manipuleerimiseks. 
Mina eelistan väljendit käitumise muutmine 
(changing Coca-Cola üritab
lapsi veenda, et just see jook on parim - on see 
manipuleerimine?
Marketing koosneb omakorda mitmest 
alam valdkonnast: reklaam , 
arendus, tootearendus ja teised. On mõni 
m a rk etin g i a lam h aru  T eile  e r it i  
südamelähedane?
Iga marketingimees ütleb muidugi, et 
müügitugi ja reklaam on kõige huvitavam 
need on ka kõige 'seksikamad' valdkonnad, 
kus liigub kõige suurem raha. Mina olen 
sellegipoolest veendunud, et kõik TMarArefmg 
7?i;'x'i osad väärivad võrdset tähelepanu. Iga 
kett on just nii tugev, nagu tema nõrgim lüli.
Olete Eestis augusti keskpaigast alates. 
Millised on Teie muljed?
Mulle meeldib siin. Eesti on erinev nendest 
keskkondadest, kus olen varem elanud. Siinne 
elu on segu Euroopast ja endisest Nõukogude 
Liidust. Ja see on huvitav kombinatsioon. 
Kultuurišokk?
Ei mingit! Ma olen palju reisinud. Ja 
tegelikult on Eesti arengutase kõrgem, kui ma 
oskasin arvata. Kaupadegi osas on valik 
tohu tu lt suur. N ii et ei, ei m ingit 
kultuuri šokki! Oli küll üks ebameeldiv 
vahejuhtum taskuvaraste jõuguga, aga see 
lahenes minu kasuks.

Küsitles Andres Hurt

Tudengifirmade võimatused jäävad kasutamata
Tudengifirmade kontseptsioon on võitnud 
tähelepanu ka väljaspool kooli: EBSi 
tudengifirmadest kirjutas põhjalikult 
Eesti juhtiv majandusleht Äripäev. Ent nii 
üliõpilased kui õppejõud leiavad, et 
tudengifirmade tegevust saab õppekavasse 
integreerida paremini.
EBSis leidub praegugi küllaga õppejõude, 
kes tudengifirmadest midagi kuulnud ei ole. 
Ometi annavad tudengite oma firmad 
suurepärased võim aluse m uuta kogu 
Õppeprotsess seotumaks ja elulähedasemaks.
Ettevõtted luuakse esimesel kursusel 
ärialuste õppeaine raames, ent nende põhjal

on järgnevatel õppeaastatel võim alik 
om and ad a  p ra k t i l is t  k o g em u st n ii 
finantsarvestuses kui juhtimises, samuti 
turunduses.
Õppejõududele teeb tudengifirmadel põhinev 
case-study õpetamise lihtsamaks, sest 
väheneb vajadus otsida fiktiivseid juhtumeid. 
Milleks analüüsida ettevõtet X, kui on 
võimalik õpita vaid teadmisi katsetada EBSi 
tiiva all tegutsevate väikefirmadega? Mõnes 
õppeaines on üliõpilasfirmadele võimalik 
üles ehitada pea kogu õppeprotsess.
Rõõmuga võib tõdeda, et algust on sellise 
protsessiga juba tehtud. Initsiatiiv tuli 
eelkõige tudengitelt endilt, sest praktilised

vajadused sundisid õppejõududelt abi küsima.
On selge, et tudengifirmade kontseptsioon 
alles otsib oma õiget nägu, ent see ei takista 
toimuvat senisest paremini korraldada, kui 
õppejõud hoiavad end tudengifirmade 
tegevusega kursis.
Finantsarvestuse õppejõud Eve Lamberg:
Sain tudengifirmadest teada, lugedes nendest 
kevadel õppejõudude infolehest.
Üks võimalus kasutada tudengite tegelemist 
om a f irm a d e g a  on see , et õp im e 
raam atupidam ise algtõdesid  reaalsete 
majandustehingute baasil. Loomulikult ei pea 
numbrid olema samad, kuid tudengid saaksid

hatjutada just nende tehingute ülesvõtmist, 
mis nende firmades ka reaalselt ette tulevad.
Arvan ideest visata tudeng esimesel kursusel 
ärimaailma, kus ta peab hakkama saama, 
hästi. Kümme aastat tagasi alustasime me 
kõik nii, et mingeid teadmisi ei olnud. Ka 
mina ei olnud raamatupidamist õppinud, aga 
pidin sellega praktikas toime tulema. See on 
parim algus, nii õpitaksegi asjad selgeks.

Jaak Roosaare
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Hiina magistrand Canbin Qi vaiis endaie EBSis nimeks Bruce
Jah, Canbin on eesnimi ja Qi on 
perekonnanimi. Canbin hääldub 
umbes nagu kan-zin. EBSis anti 
k õ ik id e le  h iin a  tu d e n g it e le  
inglisepärased nimed ning Canbin, 
kellele sattus nimeks Gavin, oli 
ainus, kes palus oma nimi ära 
muuta.
Canbin valis omale nimeks Bruce: 
Bruce Lee ja Bruce Willise järgi. Nii 
ongi tal EBSis uus nimi. Mina ei kujuta 
ette, et lähen Hiinasse õppima ja  mulle 
pannakse seäl uus nimi. Kutsun 
vestluse käigus Bruce'i tema õige 
nimega ja  mulle näib, et see meeldib 
talle.
Bruce on hiina m agistrandidest 
noorim, 20-aastane. Bakalaureus
ekraadi saab Hiinas 3 aastaga.
Hiinlaste magistriõppe grupp õpib 
EBS-is augustist saati. Kui paljud on 
leidnud võim alust m õnega neist 
rääkida ja  küsida, miks ta meie kooli 
valis, kas talle Eesti õlu meeldib ja  kas 
ta ikka pärast kraadi kaitsmist siit ka 
ära läheb?
EBSi hiinlaste inglise keel võib olla 
kehv, aga Bruce räägib väga soravalt. 
Ja naeratab  kogu aeg ning on 
tagasihoidlik. Ta jutt on väga siiras 
ning ei teki hetkekski tunnet, et Bruce

räägiks midagi vaid viisakusest. Isegi siis, 
kui kinnitab, et Eesti on ilus maa, Tallinn 
ilus linn ning siinsed inimesed toredad 
ning EBS suurepärane kool ja õppejõud 
vapustavalt head.
Bruce ütleb, et teda üllatas Eesti selge 
taevas ja  puhas õhk. Ja lisab veidi hiljem, 
et siin ei ole kunagi liiga palav: valge 
kraega särki võib kanda kasvõi kolm 
päeva - kodus, Tianjini linnas läheb 
särgikrae ühe päevaga mustaks.
Bruce räägib vaim ustusega ekskur
sioonist Tartu Õlletehasesse. Küsimusele, 
kas talle siinne õlu maitseb, vastab Bruce, 
et ta ei joo ega suitseta. Ta olevat selleks 
veel liiga noor.
Bruce'i arvates ei oleks hiinlaste grupp 
Eestis ilma professor Chi turundustööta. 
Nende õppemaks on küll Hiina mastaabis 
väike varandus, kuid Bruce rõhutab EBS-i 
head hinna ja  kvaliteedi suhet. Enamus 
hiina magistrande õpib EBSis vanemate 
toel.
Korteri ja  olmeprobleemide üle Bruce ei 
kurda. Ta jagab kuuekesi neljatoalist 
k o r te r i t  L asn am äe l üks tu b a  on 
õppimiseks. Ja siinne hiina toit on täiesti 
talutav ehkki mitte täpselt sama, mis 
Hiinas.
Oma kodumaast ei räägi Bruce nii 
tagasihoidlikult. Ta mainib vestluse 
käigus mitu korda Hiina hirmkiiret

arengut ja  eesseisvat liitum ist 
M a a ilm a  K a u b a n d u s - o rg a -  
nisatsiooniga. Ka kavatseb ta 2008. 
aasta suveolümpiamängude ajal 
kindlasti olla Hiinas ja kasutada 
oma eesti keele oskusi meie 
sportlastega suhtlemisel.
Endast ja oma tulevikuplaanidest 
rääkides muutub Bruce kinniseks. 
Ta ütleb, et äritegevuses läbi 
löömine on Hiinas väga raske. 
Konkurents on karm. Ning tema on 
alles nii noor ja  väljakujunemata 
isiksus. Ta tahab kindlasti veel 
õpp ida  n ing  oma s ilm arin g i 
laiendada.
T estin  B ru ce 'i kolm e kuuga 
omandatud eesti keele algteadmisi 
ja  me lepime kokku, et teeme aasta 
pärast kordusintervjuu eesti keeles.

Andres Hurt

39 Estonian and Foreign Students lake Part in internationai BBA Program

The university has created all possibilities to 
student exchange. In the frameworks of 
European Union ERASMUS program EBS 
has more that 50 partner universities in 
Europe, which enables us to send out as well 
as receive 90 students each year.

The exchange students coming from all over 
Europe study in this program. Actually, EBS 
receives more students, than the university is 
able to send abroad. Last year there were 32 
foreign students studying in EBS, 30 students 
from EBS spent a semester abroad.

Estonian and foreign students are different
The major difference between Estonian and 
foreign students is the attitude towards 
independent work. Foreign students are more 
used to working independently and preparing 
to the lectures individually, they also make 
use of the consultation times of the lecturers.
However, it's not that the foreign students are 
more diligent. They have more free time, 
while most of EBS students have to work, and 
devide their time between school, work, and 
home. Foreign students can concentrate only 
to their studies.
EBS students can obtain the International 
Bachelor of Business Administration only if 
they spend at least one semester abroad. 
Those students who don't do that, get the 
bachelor's degree w ithout the word 
"international". If the name of the program is 
International Business Administration, then 
it's not possible to obtain an international 
degree without any experience abroad.

There are 22 exchange students study in 
EBS:
Universita de Lleida, Spain
Gallart Pedro
Joan Maria Gonzalez Juni

Fachhochschule Rosenheim, Germany
Stefan Kalteis 
Tobias Wunder
Fachhochschule Kufstein Tirol, Austria
Achim Gmeiner 
Leonhard Segur-Cabanac 
Roland Spitzlinger
HEC Liege, Belgium
Benoit Zinnen 
Denis Thomas
Haaga Polytechnic, Finland
Maarit Johanna Kalkela
Lessius Hogeschool, Belgium
Charles Contamine 
Michael Ranson 
Kevin Vanden Berghe
ESCE, France 
Sandrine Ciupek
Aarnhem Business School, The 
Netherlands
Hans Comielje
Universita Degli Studi di Modena, Italy
Domenico Carpaiuolo 
Mirko Aracri
Uppsala Universitet, Sweden
Robert Heller
Universita Degli Studi di Parma, Italy
Verdiana Bergmaschi 
Federico Aldrovandi
Fachhochschule Stralsund, Germany
Claudia Krüger
Oulu Polytechnic, FinlandHannastiina Piikivi

17 students from EBS have gone to study 
abroad:EVA TIHHONOVA (Uppsala Universitet - 
Sweden)JAANIKA PITKÄNEN (ESCE - France) ANDRUS PURDE (Amsterdam School of 
Business - Netherlands)
ARDO AINSAAR (University of 
Strathclyde United Kingdom)
MART TAMMOJA (South Bank 
University United Kingdom)
MARGE TÄKS (Ichthus Hogeschool - 
Netherlands)
MADLI NÕMMIK (Ichthus Hogeschool - 
Netherlands)
MARGIT MEIER (University of San Pablo 
- Spain)
IRINA DEMJANOVA (Universita 
Commerciale Luigi Bocconi di Milano - 
Italy)
ILLIMAR MATTUS (Libero Instituto 
Carlo Cattaneo - Italy)
SUVI LINDROTH (Turku School of 
Economics and Business Administration - 
Finland)
RENE ÜPRAUS (Fachhochschule 
Rosenheim - Germany)
ANTON JUURIK (Fachhochschule 
Rosenheim - Germany)
OKSANA MAZUR (Universita 
Commerciales Luigi Bocconi di Milano - 
Italy)
ANNA KORZUN (Copenhagen Business 
School - Denmark)
KRISTA BAUERT (Uppsala University - 
Sweden)
DARJA SUDELAINEN (Fachhochschule 
Kufstein Tirol - Austria)

Kairit Veerberk, International BBA 
Program Manager 
international@ebs.ee
There is a functioning program of 
In ternational B achelor of B usiness 
Administration run in English in EBS for 
the fourth year already. Mostly Latvian, 
Russian, and Finnish students take part in 
this program, but also Estonians.

mailto:international@ebs.ee


Uus omavaNtsus: kes on kes ja mida teeb?
Birgit Vainer, president: 
esindab tudengeid EBSi 
juhtkonnas, viib omavaiitsuse 
ja Esinduse töö uuele tasemele.
Avaliku halduse 3. kursuse tudeng, 
kursusevanem, praegu ka EBS 
Kaqäärikeskuse juhataja. Töötanud 
OÜs Rimess MRI sekretäri ja 
j u h ia b i n a ,  o rg a n is e e r in u d  
konverentse, seminare, koolitusi, 
talve- ja suvepäevi ning pidusid. 
H uvitub  sp o rd ist, k rim in aa 
lromaanidest j a muusikast.
Roman R einer-L atõshev, 
asepresident:
t e g e l e b  p i d u d e  j a  
m eelelahutusega, tõmbab 
OilClubile vee peale, kui 
koostööst midagi välja ei tule.
R ah v u sv ah e lise  ä r iju h tim ise  
2. kursuse tudeng, osaühingute PC

Koolitus ja E.M. Kapital juhatuse 
liige. Korraldanud pidusid ja reise 
Soom e, K ree ta le , P o rtu g a li, 
Hispaaniasse. Tulnud auhinnalistele 
kohtadele korvpallis ja karates, 
hetkel tennise treeneri abi, huvitub 
muusikast ja autodest. Omab palju 
hiinlastest sõpru.
Oliver Vainola, asepresident: 
teg e leb  EBSi p ro fi- ja 
rahvaspordi küsimustega, 
näeb v ä lja  r a h u lik  ja  
usaldusväärne.
R ah v u sv ah e lise  ä riju h tim ise
1. kursuse tudeng, kursusevanem, 
EBS Gümnaasiumi vilistlane. 
Võtnud osa EYP (European Youth 
Parliament) tööst, korraldanud 
p idusid , kuulitõukes võitnud 
kuldmedaleid. Armastab sporti, 
autoga sõitm ist, m uusikat ja  
kriminaalromaane.

Tudengileht

Pildil vasakult paremale seisavad: Roman Reiner- 
Latõshev (asepresident), Birgit Vainer (president), 
Oliver Vainola (asepresident)

Head hinded ja aktiivsus vähendavad õppemaksukoormat
Ig a l õ p p e se m e str ii  m äärab  E B Si 
stipendiumikomisjon koosseisus EBSi 
õppeala prorektor, õppedirektorid ja 
üliõpilasesinduse esindaja edukamatele 
üliõpilastele kokku 6,7 õppemaksu ulatuses 
õppemaksusoodustusi.
Stipendiumitele avalduse esitamise aeg langeb 
reeglina semestri esimesele kahele nädalale, 
millest teatatakse eelnevalt meili ja stendide 
kaudu.
Hea õppeedukusega 11-IV kursuse üliõpilased 
võivad tao tleda õppem aksusoodustust 
õppedirektorite esildiste põhjal, see stipendium 
on mõeldud aastakäigu parimatele. 30%-lise 
stipendiumi määramisel lähtutakse kogu 
stuudiumi õpingutest ehk õppetulemuste

k a a lu tu d  k e sk m ise s t h in d e s t k õ ig i 
õppetulemuste kohta. 20%-lise stipendiumi 
p uh u l lä h tu ta k se  v iim ase  sem estri 
õpingutulemustest.
Tudeng, kes on tegev EBS Üliõpilasesinduses, 
Tudengilehe toimetuses või üliõpilasklubis 
OilClub, saab stipendiumi aktiivsuse alusel. 
430%-lise õppemaksusoodustuse jaotamise 
otsustab EBS Uliõpilasomavalitsus. Eelmistel 
ja käesoleval semestril jäi sellest 100% 
Üliõpilasesindusele, 180% Tudengilehele ja 
150%0ilclubile.
Kolme üliõpilase vahel jaotatava 90%-lise 
õppemaksusoodustuse saamise kriteeriumiks 
on kas ühiskondlik aktiivsus või raske 
majanduslik olukord. Sellele stipendiumile

laekub tavaliselt kõike rohkem avaldusi.
Stipendiumide jagamisel üliõpilase aktiivsuse 
eest või raske majandusliku olukorra puhul 
arvestatakse ka õppetulemusi: õppeedukus 
peab olema vähemalt 2,0 ja õppevõlgnevusi 
reeglina ei tohi esineda.
100%-line õppemaksu soodustus määratakse 
igal aastal viiele parimale sisseastujale. 
Stipendium säilib kogu õppeaja jooksul, kui 
tudengite keskmine hinne on rohkem kui 3,67.
Välisstipendiumite taotlemise tingimused 
võib leida EBSi koduleheküljelt.

Karen Veidik

EBSi stipendiumid
1. Soodustus kuuele parima õppeedukusega 11-IV õppeaasta üliõpilasele
2. Üliõpilaste omaalgatusliku aktiivsuse alusel EBS Tudengilehe 

toimetusele,EBSi Üliõpilasesindusele ja Üliõpilasklubile OilClub
3. Kolmele üliõpilasele ühiskondliku aktiivsuse või raske majandusliku 

olukorra puhul
1. 100% -line õppemaksusoodustus viiele parimale statsionaarõppe 

sisseastujale
2 . 11-IV kursusel jätkub samale viiele parimale sisseastujale 100%-line 

Õppemaksusoodustus, kui keskmine hinne on üle 3,67

V älisstipendiumid
1. Eesti Mobiiltelefoni stipendium
2. Magistriklubi stipendium
3. Rotary Klubi stipendium
4. Muud stipendiumid

Allikas: EBSi stipendiumite statuut (http://www.ebs.ee/est/sisseastumisinfo/stip.htm)

Omavaütsuskorraidabtudengielu
Uliõpilasomavalitsus juhib esinduse tööd, 
esindab üliõpilaskonda ja lahendab  
ü liõp ilaselu  puudutavaid  küsim usi. 
Omavalitsuse kompetentsi kuulub ka 
koostöö teiste koolide üliõpilasesindustega.
EBSi üliõpilasomavalitsus koosneb kolmest 
liikm est, kelle valib üliõpilasesindus. 
Omavalitsuse president valitakse ametisse 
koos meeskonnaga üheks aastaks. Presidendi 
ja asepresidentide kohale võivad kandideerida 
kõik EB Si tudengid.
On loomulik, et omavalitusse kuuluvad kolm 
inimest ei suuda kõigega korraga tegeleda. 
Seetõttu on omavalitsusele jäänud pigem 
süsteemi töö koordineerimine ja efektiivsuse 
tagamine.
Et muuta üliõpilaselu huvitavamaks, teeb 
omavalitsus koostööd üliõpilasklubide ja 
kaijäärikeskusega, suhtleb tudengifirmade 
ning muude kooli organitega. Omavalitsuse ja 
tema koostööpartnerite eestvõtmisel toimuvad 
avalikud loengud, seminarid, spordiüritused ja 
peod.
Omavalitsuse presidente on käesoleva hetkeni 
ametis olnud neli: Jaana Liigand (1997/98), 
Kaido Irval (1998/99), Illimar Mattus 
(1999/00) ja Madis Jääger (2000/01).
Üliõpilasomavalitsuse uus president on Birgit 
Vainer. Eelmine omavalituse koosseis, kuhu 
kuulusid Madis Jääger, Erki Nukk ja Inna 
Roos, andis oma volitused üle 13. oktoobril.

Madis Jääger, 
BBAr-4, 

esinduse liige 
madis.jaager@ebs.ee

http://www.ebs.ee/est/sisseastumisinfo/stip.htm
mailto:madis.jaager@ebs.ee
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Et toengutes mõte töötaks, saab tudeng tasuta sportida
EBS ei paku oma tuhandetele jüngritele 
mitte ainult loenguid, eksameid ja kodutöid. 
Kes tahab oma vaimu tervena hoida, peab 
ka keha eest hoolt kandma.
Õ p ila so m av a litsu s  n ing  O ilC lub  on 
korraldanud tudengitele võimalikult säästlikud 
spo rtim isvõ im alu sed  ja  v astu p id ise lt 
mullusele tänavuse spordiprogrammi käima 
lükanud juba õppeaasta alguses.
EBS-i head partnerid Reval Sport (Äia tn 20) ja 
Kalevi ujula ootavad kokkulepitud aegadel nii 
päeva-, õhtu, kui ka kaugõppe tudengeid tasuta 
treeningutele viiel päeval nädalas. Reval 
Spordis kaasneb trenniga ka sauna kasutamise 
võimalus.

Lisaks pakub Reval Sport EBSi õpilaspileti 
ettenäitajatele 20-25% soodustust jõusaali 
kuukaardile poksisaaliga, vesiaeroobikale ja 
shapingule.
Kellele rahvaspordist väheks jääb, saab EBSi 
jä tkuvalt esindada tippspordis. Eesti 
meistrivõistlustel teevad edukalt kaasa nii 
korvpalliklubi Team EBS kui jalgpalliklubi 
FC Team EBS. Lisainfot üliõpilasklubi 
OilClub egiidi all tegutsevate võistkondade 
tegevuse, sportlike saavutuste ja kontaktinfo 
k o h t a  s a a b  l u g e d a  a a d r e s s i l  
www.burgeen.xxl.ee

Andres Hurt

Treeningud:
Esm aspäev  
Teisipäev
Kolmapäev
N cljapäcv  
Piihapäcv

.

20. septembri õhtupooiik 
möödus keegiisaaiis

Päev varem jõudis iga EBSi tudengi postkasti 
e-mail, mis teavitas jätjekordsest soodsast 
pakkumisest õhtupoolikut sportlikult ja  
põnevalt veeta. Neile, kes vanades kiijades 
tuhnida ei viitsi olgu öeldud, et reklaamiti 
keeglitumiiri.
Võttes arvesse viimasel minutil laialisaadetud 
infot, kogunes kokkulepitud kellaajaks Rocca 
al Maresse ootamatult palju erinevate kursuste 
tudengeid. Märgata oli hiinlaste rohkearvulist 
esinemist.
Kohaletulnud üliõpilased panid tervelt ühe 
tunni vältel oma osavust ja  täpsust

keegliveeretamises proovile ning pistsid 
üksteisega rinda. Viimane jäi vaid sõbraliku 
jõukatsum ise tasemele, sest ametlikku 
võistlust läbi ei viidud ja uut esikolmikut välja 
ei selgitatud.
Fotodelt on näha, et enamik bowlingu 
harrastajatest suhtus asjasse tõsiselt ja ei 
raatsinud hetkekski pilku punktiskaalalt lahti 
rebida.
Kõik osalejad said õhtust positiivse laengu, 
seejuures rahakotti kergendamata!

Karen Veidik

------ ,

Estonian Snow 
and Wakeboard Ciub

SWB was founded by friends from EBS and 
gathers people who truly enjoy riding snow 
and/or wakeboard. It's main goal is to promote 
these fields of sports in Estonia by organizing 
and taking part of different events and 
competitions in Estonia and abroad. Club's 
homepage www.swb.ee gives an update from 
all the past and future competitions/events and

hosts a forum where everyone is welcome to 
ask questions or share their knowledge on 
different issues. SWB is also the organizer for 
the annual wakeboard season ending party on 
the 27"* of October in Nõmme Kultuurikeskus, 
where such bands as East Trading Wang (ee), 
F[ei]K (lv) and Super Slinky (ee) will make 
their appearance.

Eesti !ume- 
ja vee!aua k!ubi SWB 
saab kaheaastaseks

Neljapäeval, 25. oktoobril saab Eesti lume- 
ja veelauaklubi SWB kaheaastaseks. 
" M ik s k ir ju t a d a  k lu b is t  E B S i 
tudengilehes?" küsite. Sellepärast, et 
enamus SWB 19 liikmest õpib või on 
õppinud EBSis.
SWB ühendab inimesi, kellele meeldib lume 
või veelauaga sõita ning propageerib 
nimetatud alade harrastamist. Eelkõige pakub 
SWB aktiivsetele noortele võimalust oma 
lemmikharrastustega tegelemiseks. Oma 
eesmärkide täitmiseks korraldab SWB ise või 
võtab osa mitmetest ekstreemsetest ja vähem 
ekstreemsetest võistlustest ning üritustest nii 
kodumaal kui ka kaugemal.
Klubi korraldas kahel viimasel suvel 
veelauavõistlusi ja on ainus veelauasporti 
koordineeriv organisatsioon Eestis. Eeloleval 
talvel kavatseb SWB korraldada lume- 
laudurite võistlused Eestimaa "suusa- 
paradiisis" Munamäel, aga ka reisida 
üheskoos palju kõrgemale kui lubab seda 
kodune maastik.

Klubi koduleheküljelt www.swb.ee leiab infot 
klubirahva ettevõtmistest läbi kahe aasta. 
Kodulehel leidub alati ka teavet alternatiivsete 
spord i- ja  m ee le lah u tu slik e  ü ritu s te  
toimumisest, kokkuvõtteid üritustest ja nendel 
klõpsitud ilusamaid pilte. Lehekülje kaudu 
saab osta ja  m üüa nii vee- kui ka 
lum elauavarustust. Iga külastaja saab 
jäädvustada oma emotsioonid ning arvamused 
avatud foorumisse.
SWB ajaarvamine käib lihtsamast lihtsamalt: 
sügisel tõmmatakse kaater veest ja pühitakse 
tolm oma parimalt sõbralt - lumelaualt. 
Kevadel on asi vastupidi. Veelauahooaja ning 
lumelauahooaja lõpu- ja avapeod on SWB 
laudurite traditsioonilised üritused igal sügisel 
ja kevadel.
Weik 2 Snou ehJk veelauahooaja ametlik 
lõpetamine ja lumelauahooaja avalöök toimub 
27. oktoobril algusega 22.00 Nõmme 
kultuurikeskuses. Kohal on East Trading Wang 
(Eesti), F[ei]K (Läti) ja Super Slinky (Eesti), 
kelle Iive esinemine jääb meelde kevadeni. 
Üritusel saab kindlasti näha kõiki EBS-lastest 
SWB liikmeid.

http://www.burgeen.xxl.ee
http://www.swb.ee
http://www.swb.ee


Rebased moüastd koot) autas ja Kose Ta!vea<as

Peolised annavad truult koolile joogivande

Maalingud tegid uustulnukad kergesti äratuntavaks

Esmakursuslased annavad komisjoni ees tõutunnistusele Uue "Rebaste reliikvia" naelad tähistavad 
näpujälje rebaste põlvkondi

Salapärase ja kauaoodatud rebaste peo 
promo oli vägev: stendidel rippusid 
ahvatlevad plakatid , käis aktiivne  
piletimüük, peo päeval lippas koolis ringi 
tõupuhas rebastepaar, kes viimaseid 
pileteid laiali jagas. Õhkkond oli ärev, sest 
k e lle lg i  p o ln u d  a im u , m ism oo d i 
sissepühitsemine toimub.
Kella üheksast õhtul käis koolis ebatavaline 
sebimine. Uustulnukad said aula ukse ees 
reinuvaderi näomaalingu, ajalehemütsi ja 
kohustusliku klaasi kangemat kraami, mis 
peotuju kõvasti tõsta aitas. Saali seintel 
jooksid paremad palad "Mõmmi Aabitsast" ja 
ruumis sahmerdas ringi kahtlane kanapoja 
kinninapsanud rebastepaar, toimus üleüldine 
sagimine.
Mõne aja pärast kokkukogunenud vaikisid 
ning saali ette sammusid maani talaarides 
õppejõud Amo Almann ja Peep Sillandi, kes 
kand sid  e tte  hum oorika  program m i 
" la d in a k e e ls e "  Ig a
rebasek u ts ik as sai oma näpu jä ljega  
pitseeritud tõutunnistuse, mis tähistas 
kooliperre astumist.

Seltskond suundus edasi koolimaratonile, kus 
tutvus kõigi maja strateegiliste paikadega ja 
kimas läbi ka kooliesise pargi. Maratoni 
läbinuid ootas koolimaja ees uhke roheline 
buss, mis pidulisi pungil täis, asus teele Pirita 
poole.
Maarjamäe memoriaalkompleksi juures 
liikusid tõrvikutega pidutsejad vaate
platvormile, mille ümbrus oli täis pikitud 
heledalt põlevaid küünlaid. Treppidel 
vandusid rebasekutsikad koolile igavest 
truudust.
Maaijamäelt viis buss nüüd juba tõelised 
EBSlased lõplikusse pidupaika - Kose 
Talveaeda. Aega raiskamata läks lahti tants ja 
trall, korraldati seltskonnamänge ja loodi uus 
rebaste reliikvia, sest eelmine läks hetk enne 
õiget aega kaduma. Pidu vältas varajaste 
hommikutundideni, mil viimsedki möllutajad 
väsisid.

Kadri Lindpere

Rebaste vanne:
Meie EBS, kus kogun tarkust,

Pühitsetud olgu Sinu nimi,
Sinu diplom tulgu,

Sinu uksed avanegu nagu päeval nõnda ka öösel,
Meie igapäevast haridust anna meile tänapäev,

Ja tee nii, et seda jätkuks ka nendele vaimust vaestele rebastele, kes täna siit ürituselt
elusana lahkuvad,

Ja anna andeks meie võlgnevused, nagu me isegi anname endile andeks oma
puudumised,

Ja ära saada meid eksamitesse, vaid päästa meid ära kurjade õppejõudude käest, 
Sest sinu päralt on diplomid, eksmatid ja lõputu tarkus 

Nüüd ja igavesti, Auuumen.
Nõukogu: EBSi üliõpilaste nimel kuulutan ma teid käesolevast hetkest alates 

täisväärtuslikeks rebasteks. Võite kiituseks kiunuda!

Tõrvikute saatel loetakse ette rebaste vanne, mis 
järgnevatel õpingutel aitab

Pidu läks niivõrd hoogu, et tantsu ja tralli jätkus 
hommikuni

Õhtu eestvedajad olid täiesti pesuehtsad reinuvaderid Peolt ei puudunud ka hiina magistrandid Kooliga tehti põhjalikku tutvust
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novembril Pämus sanatooriumi Tervis klubis 
novembril EBSi aulas
novembril G. Õtsa nim Muusikakooli saalis

19:00
18:00
18:30

Koor võtab vastu uus! tauijaid. Proovid teisipäeviti 17:30 ja  nctjapäeviti 18:00 EBSi ruumis H 7. info 052 Oi 280



E)u võim aükkusest väüsm aa)
kirjutab Andrus Purde, EBSi tudeng Amsterdamis

Mida teha, kui tahad samai aja! reisida, 
pidutseda, õppida, uusi tuttavaid hankida, 
puhata, keeli harjutada ja oma e!u iihtsait 
v eid i te istm o o d i e iada? Torm ata  
keeitekooü, aima materi, reisibüroo ja 
öökiubide vahet? Miks mitte. On ka teine 
võimatus - minna semestriks või kaheks 
väiismaaie vahetusõpiiaseks.
Voldikud ütlevad, et vahetusõppimine 
täiendab haridust, avardab silmaringi,

võim aldab saada lõpudiplom i kahest 
ülikoolist ja nõnda edasi. See selleks. Midagi 
peab ju voldikutesse kiljutama.
Pärast umbes pooleteisekuulist vahetus- 
üliõppimist olen juba jõudnud aimu saada, 
mida see tegelikult tähendab ja seda teadmist 
nüüdjagangi.
Kõigepealt saab vahetusõpilane reisida. 
Ükskõik, kas minna Soome või Peruusse, fakt 
on see, et mineja saab selle maa kohta rohkem 
teada, kui ükski turist eales varem. Mina 
isiklikult valisin Amsterdami, mis on teadagi 
kuulus oma muuseumide, puukingade, juustu 
ja heade õppimisvõimaluste poolest. Ja noh, 
ega siinset ööelu ka just väga ei laideta.
Kindlasti saab uusi tuttavaid. Väljendi "make 
friends" peaks eesti keelde tõlkimagi kui 
"tuttavaid tegema", sest vaevalt keegi siit 
südamesõpru või oma lastele isa/ ema otsib- 
ikka tuttavaid. Ja uued tuttavad tähendavad 
muuhulgas ka seda, et tulevikus on väga 
mitmes linnas olemas öömaja ja mõistlik giid, 
kes sind kuulsate sumud meeste kujude 
näitamisega ei tüüta.

Päris kindlasti saab harjutada keelt või keeli. 
Täiesti oma lohakus, kui õppimast naasnuna 
vähemalt seitsmes keeles klaase kokku lüüa ja 
muid hädavajalikke väljendeid ei oska.
Raskesti kiijeldatav, aga väga hästi tajutav on 
see, kuidas iga päevaga muidu mugavalt 
laserkiire laiune silmaring avardub. Ja seda 
hoopis teisel moel, kui nädala-paari pikkustel 
turismireiside!. Esiteks tuleb sisse elada 
valitud maa elutemposse (mis näiteks 
Amsterdami puhul on selline hooletult lõbus 
ehk kohalikus keeles ning teiseks
tuleb iga päev suhelda inimestega Itaaliast, 
Mehhikost, Tansaaniast, ning jah, isegi 
Soomest ja Venemaalt. Ei ole ju saladus, et iga 
kultuur on erinev, aga kui sellega päevad ja 
ööd õtsa kokku puutuda, siis on kohe tunda, 
kuidas silmaring naksaki! laiemaks tõmbub.
Omal kohal, et mitte öelda kõige olulisemal 
kohal, on mõistagi vaba aja lõbusasti 
äraveetmine. Koos tehakse süüa, väljasõite, 
pudeleid tühjaks, nalja ja veel üsna mitut asja.
Hmm, midagi on siit loetelust nagu puudu. Ah 
jaa, õppida saab ka. Kuigi mõnus oleks ju

lihtsalt neli kuud pummeldada, soovitan 
siiski enne kooli valikut järele uurida, mis 
tasemel asutusega tegemist on. Ma ise seda 
küll ei teinud, aga õnneks mül vedas ning 
HES Amsterdam osutus täiesti arvestatavaks 
õppeasutuseks.
Ja mida kõige selle eest vastu andma peab? 
Kaks asja. Esiteks paraja kotitäie raha nii oma 
koolile kui täiesti võõrastele välismaa 
inimestele. Ja teiseks peab mitmeks pikaks 
kuuks ära andma pea kõik inimesed, kes sulle 
natukenegi olulised on. Just see teine "hind" 
tekitab vähemalt alguses parasjagu õõva, 
kuid kaasaegsed sidevahendid, külalisi 
kodumaalt kohaletoimetavad lennukid ja 
juba loetletud plusspooled on selle vastu 
tõhusad rohud.
Kuna ka pikaajaline võõras kultuuriruumis 
v iib im in e  pole  su u tn u d  e e s t la se le  
ürgomaseid tunge lämmatada, siis kindlasti 
soovin artikli lõpetuseks tervitada ka kõiki 
sõpru ja tuttavaid ja siis veel ühte Tuttavat.

Toimetaja 
Anne Oja

Rahvusvahelise ärijuhtimise magistrand, 
kirjutab Äripäeva ja portaali Sekretar.ee. 
T ö ö tan u d  p ro je k tiju h in a  e -m eed ia  
agentuuris M indworks ning ajalehes 
KesKus. Osalenud alternatiivse muusika-ja 
kunstiürituste seeria Vision korraldamises, 
harrastanud karated. Bakalaureusekraad 
Eesti Kunstiakadeem iast tootedisaini 
erialalt. Tu!) Tallinna Läänemaalt.

Toimetaja asetäitja 
Ärgo Almann

Rahvusvahelise ärijuhtimise 3. kursuse 
tudeng, spetsialiseerunud marketingile ja 
PRi!e. Töötab AS Silberautos kliendi
teeninduse osakonna juhatajana. Korraldab 
pidusid, ajab Tudengilehe rek!aami- ja 
rahaasju teist aastat. Nooruses teinud usinalt 
judot.

Ajakirjanik 
Andres Hurt

Rahvusvahelise ärijuhtimise diplomiõppe 3. 
kursuse tudeng. Õpib EBSi kaugõppes, 
töötab ju h iab ina  konsultatsioon i- ja  
audiitorfirmas PricewaterhouseCoopers. 
Töötanud Avatud Eesti Fondis ning käinud 
sõjaväes Nõukogude Armees. !Q kõrge 130. 
Unistab vabast ajast, et sportida, mängida 
kabet, !ugeda ning filosofeerida.

Rahvusvahelise ärijuhtimise 2. kursuse 
s tip e n d ia a t, ad m in is tree rib  p o rtaa li 
P ricew aterhouseC oopers is. K om m en
teerinud aktsiaid finantsportaalis LHV, 
kirjutanud Äripäeva, Tulusse, Arvuti
m aailm a ning p o rtaa li In v esto r.ee . 
Tegutsenud paljudes välisriikides, tunneb 
arvuteid ja ettevõtete analüüsi nagu oma viit 
sõrme. Kodu Tartus.

MengileM
Ajakirjanik 
Karen Veidik

Avaliku halduse e ria la  2. kursuse 
stipendiaat. Tudengilehte kirjutab teist 
a a s ta t. Käi b kol m kord a  n äd a las 
moderntantsu trennis, vabal ajal ujub, 

} sõidab rattaga ja loeb. Armastab kohutavalt 
teatrit, muusikat ja filmikunsti.

Kujundaja 
Peeter Kondratjev

Õhtuse IT-juhtimise 2. kursuse üliõpilane, 
töötab EBS Prindis arfutigraafikuna. 
Tudengilehte kujundab teist aastat. Tuli 
EBSi õppima Lääne-Virumaalt. Nooruses 
tegelenud usinalt maadlusega.

Fotograaf 
Aigar Agu

Rahvusvahelise ärijuhtimise 3. kursuse 
tu d eng , sp e ts ia lise e ru n u d  f in a n ts 
juhtimisele. Kiirlugeja, fotoaparaati piinab 
10. eluaastast alates. Võistleb auto- 
orienteerum ises, käib jõusaalis ning 
ujumas, dresseerib koera.

n n

Ajakirjanik 
Kadri Lindpere

Rahvusvahelise ärijuhtimise 3. kursuse 
tudeng, spetsialiseerunud turunduse 
õppesuunale. Kiijutab Tudengilehte teist 
aastat. Töötab Tallinna piirkonnas, kus 
kinnisvaral on kulla hind; tööl tohib kanda 
ainult kostüümi.Armastab organiseerida, 
reisida, sportlikke üritusi ning lugemist.

Andrus Purde
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Keskmine jääb itma
Kui te lähete kooli arvutiklassi, siis mida te näete? 
Kõik arvutid on hõivatud, nende taga istuvad igal 
vahetunnil, aga ka tundide ajal ning õhtuti 
hiinlased. Varsti saavad nad kõik magistrikraadi, 
milleni EBSi teised magistrandid jõuavad harva. 
Hiinlased tahavad ja pingutavad, sest nende peas 
elab samasugune unistus oma majast, autost ja 
haritud lastest, mis on aastakümneid olnud omane 
vaid lääne arenenud ühiskonnale.
Me ei tea praegu, kui palju hiinlastest kavatseb 
peale magistrikraadi saamist minna tagasi 
kodumaale, küll aga teame, et paljud nende 
kaasmaalased ootavad pikisilmi võimalust tulla 
EBSi õppima. Samuti teame, et magistreid tuleb 
tööj õuturule iga päevaga üha rohkem.
B akalaureusekraad ja  m agistrid ip lom  on 
muutumas asjadeks, mis ei ole edu garantiid. 
Töökohtadele kandideerimisel, kus tasub töötada, 
on kõrgharidus või magistrikraad eelduseks. 
Kõrgharidusega inimesi on palju, aga mille poolest 
oled sina, tänane tudeng, nendest parem?

Tudengilehe eesmärk on oma lugejaid mõjutada 
ning luua kangelasi. Mõjutada olema usinamad, 
ettevõtlikumad ning julgemad, nagu on värske 
DBA kraadi omanik Monika Salu, narkarist 
rattavarga kinni püüdnud Peeter Kondratjev või 
hiinlane Bruce, kes arvab end olevat õllejoomiseks 
ning suitsetamiseks liiga noor.
Et võita, pead omandama keskmisest erineva, 
kangelase mõtteviisi, mõtteviisi, mis ei lepi ainult 
kohustuslike ainepunktide kogumise, kohustusliku 
kirjanduse lugemise, kohustuslike tähemärkide 
arvuga essees. Sa pead tahtma olla parim ning 
julgema paista silma. Ning tegema selleks kõvasti 
tööd, kasutades ära kõik võimalused, mida elu 
sinule pakub.

ET VÕITA, PEAD 
OMANDAMA KESKMISEST 

ERINEVA MÕTTEVIISI

The monthly newspaper Tudengi!eht has the new look 
and contents. In this year. Tudengileht has more 
beautiful photos, more useful tables, more interviews 
and feature stories, more heros.
This number offers you interviews with Monika Salu, 
who got first EBS and Estonian private universities 
Doctorial degree and visitor professor Mike Allan, 
who loves teaching. Prof. Mike Allan says that 
marketing is not science, but art. Tudengileht believes 
that whole business is art and EBS is art university as 
such.
China master student Bruce is a hero too. He risked to 
say out that he does not drink beer and smoke. 
Drinking, smoking and hard work can not go together. 
And studying is a hard work, especially master 
studying.
You can find a story by Kairit Veerberk about 
international students and EBS students abroad on 5th 
page.
Snow and Wakeboard Club invites you to take part the 
wakeboard season ending party on the 27th of October 
in Nõmme Kultuurikeskus. See page 7th and 
www.swb.ee.
If you learn Estonian and feel taste this language, you 
can read what cheerful EBS lecturers are said about 
people, university, learning, investing and living in 
each Tudengileht on page 11.

Tänapäeval võib juba öelda, et magister on algharidus, esimene teaduskraad on doktorikraad.
Niisugust inimest siin ei ole, kes poleks võimeline ära kaitsma magistrikraadi. Kes on oma punkt!d ! 
kogunud, need on kõik võimelised.
Igal organisatsioonil on probleemid ja me ei peaks neist häbenema rääkida.
Koerad esinevad mitmesugusel kujul, nende välimus on äärmiselt erinev. Seesmiselt on aga 
ikka enamvähem koer. Inimestega on vastupidi väliselt on üsna samased, sisult aga äärmiselt }

Toimetaja: 
Toimetaja asetäitja; 

Ajakirjanikud:

Kujundaja: 
Fotograaf: 

Vastutavad väljaandjad: 
Tudengilehe fotoarhiiv: 

! udcngileht internetis: 
Toimetuse meiliaadress: 

Telefon: 
Faks: 

Tiraaž: 
Väljaandja: 

Trükk:

Anne Oja (MBA 2,5)
Ärgo Almann (BBAh-3) 
Andres Hurt (WD-31)
Kadri Lindpere (BBAr-3) 
Jaak Roosaare (BBA-2) 
Karen Veidik (BPA-2) 
Peeter Kondratjev (ÕBI-21) 
Aigar Agu (BBA-3)
Ester Eomois, Anne Oja 
http://galerii.ebs.ee 
http://ajaleht.ebs.ee 
ajaleht@ebs.ee 
051 03 385 
(0)6 313 959 
1000 tk
EBSi Üliõpilasomavalitsus 
EBS Print

http://www.swb.ee
http://galerii.ebs.ee
http://ajaleht.ebs.ee
mailto:ajaleht@ebs.ee


Metro Squash on avatud: 
E-R 8-22 
L-P 10-2

Administratsioon

— METRO Squash^Tere tutemast!
Metro Squashiklubi tegutseb aastast 1998 ning on Baltimaade üks 
suurimaid.
KLubis on 8 nõuetekohaste mõõtmetega mänguväLjakut, avarad riietus ja 
pesuruumid koos saunaga. I I
Samuti on meiL võimaLik kasutada Lõõgastumiseks LUX sauna, kus on 
puhkeruum ja suur muLLivann.
Kohapeal on võimaLik Laenutada squashimänguks 
vajaLikku varustust - reketeid, paHe, jaLanõusid, 
priLLikaitsmeid. Samas saate osta spordiriideid, käe ja 
peapaeLu ning värskendavaid  ka ras tus jooke .
Squash on suurepärane mäng, mis on kiire ja sama! 
aja) lõõgastav. SeHe õppimine on Lihtne ja peatseLt 
tunnete end tõeLise oskajana. Juba pooLetunnine mäng 
annab piisava koormuse. Vaade tribüünilt

Squash sobib igas vanuses meesteLe ja naisteLe. KiiretempöLine mäng 
juhatab sisse Teie tööpäeva ja võimaLdab TeiL mõnusaLt aega v^eta 
tu t ta v a te  seLtsis. Pärast mängu tunne te  end reipana ja 
rõõmsatujuLisena.
Klubi ees on tasuta ja mugav auto parkimisvõimalus ning lähedal 
on bussi ja trammipeatus.
Asume samas majas koos Sampo Eesti VarakindLustusega.

Vaade mängüvaljakuteLe

Leiate meid ka internetist: www.metrosquash.ee

Kui Sa ei näe enda pilti 
siin, siis võibolla on see

GALERHS...
h ttp :// galerii.ebs.ee

http://www.metrosquash.ee
http://galerii.ebs.ee

